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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2022. október 12. -én 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak: Szabó Sándor polgármester 
 Bálint Andrea alpolgármester 
 Kalmárné Fekete Anna alpolgármester 
  Fehér Melinda képviselő 
  Thomka Noémi képviselő 
   
   
 
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző. 
     
 
Szabó Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait, és 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 tagjából 5 jelen van, így az ülésünk 
határozatképes.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom, Thomka Noémi képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
és Thomka Noémi épviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 

1./ Szociális étkezés térítési díjának meghatározása, rendeletmódosítás. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
2./ Alkalmazotti étkezési térítési díj meghatározása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
3./ Tájékoztatás a Kossuth út 3 szám alatti ingatlan körüli helyzet, jelenlegi állásáról. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
4./ Lakbérek, és önkormányzati tulajdonú bérlemények bérleti díjának 
felülvizsgálata.  
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
5./Az egészségügyi szolgáltatók rezsihozzájárulási mértékének meghatározása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
6./Posta épület szigetelési munkálatainak jelenlegi állásáról szóló tájékoztatás. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
7./Az idősek napi rendezvény konkrét feladatainak megbeszélése. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
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8./ Egyebek /köz meghallgatás dátuma, szociális keret felhasználásának jelenlegi 
állása, 70 év felettiek támogatási összeg meghatározása stb./ 
 

A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat. 

 

1./ Szociális étkezés térítési díjának meghatározása, rendeletmódosítás. 
2./ Alkalmazotti étkezési térítési díj meghatározása. 

 

Szabó Sándor: 
Ez év januárjában, már döntöttünk a szociális étkezés térítési díjának emeléséről, de a 
veszélyhelyzet fennállása miatt, akkor nem tudtuk ténylegesen végrehajtani. Sajnos az 
élelmiszer alapanyagok és az energia árak drasztikus emelkedése miatt, nem maradt 
választásunk, elkerülhetetlen az áremelés. A rendelet tervezetben a vendég étkeztetés és az 
alkalmazotti étkezés emelése is szerepel, és el kell mondanom, hogy ezzel a mértékű 
emeléssel, még mindig nem vagyunk legalább nullán, hiszen lassan az önköltség pontos 
kiszámítása is lehetetlen feladat, a naponta változó beszerzésiárak miatt. Az ebéd kiszállítás 
árát a tervezetben 100 forintról 150 forintra emeltük, bár ez sem fedezi a költségeket, de most 
így is van mindenkinek elég baja, egyelőre próbáljuk meg ezzel az árral. 
 
Thomka Noémi: 
Az alkalmazotti étkezés térítési díjának emelése elkerülhetetlen, nekünk is fáj, de nem 
termelhetünk ekkora veszteséget. Az a véleményem, hogy jövő év elején ismét emelnünk kell 
majd, de így legalább a fokozatosságot tartjuk szem előtt. 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete 5 igen szavazattal megalkotta a 
Szociális étkezés helyi szabályairól, valamint gyermekétkeztetés, felnőtt étkeztetés és 

szociális étkeztetés térítési díjainak megállapításáról szóló 5/2022 (X.12.) számú 
rendeletét. 

 
(a rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 

3./ Tájékoztatás a Kossuth út 3 szám alatti ingatlan körüli helyzet, jelenlegi állásáról. 
 
Szabó Sándor: 
Sajnos csak arról tudok beszámolni, hogy egyelőre semmiféle előrelépés nem történt. Buzás 
Ágnes tulajdonos a mai napig úgy gondolja, hogy a tulajdonában lévő ½ arányú területen 
semmiféle tartozás nincs bejegyezve, bár ezt tiszta tulajdoni lappal alátámasztani nem tudja. 
Mi azt látjuk, hogy van rajta elég tetemes mennyiségű teher, és akkor még csak a 
tőketartozást tudjuk, az időközben rárakódott kamatokat, végrehajtási költségeket meg se 
tudjuk becsülni. Ezért sem velünk, sem Buzás Pállal nem tárgyal, míg meg nem érti, hogy 
ezért a telekrészért nem fog pénzt kapni. A helyzet továbbra is áldatlan, de a takarításnak nem 
tudunk addig nekifogni, míg a tulajdonviszonyok nem tisztázottak. 
 
Bálint Andrea: 
Most már nem látok más lehetőséget, hogy felvegyem vele a kapcsolatot, és megpróbálom 
vele tisztázni a helyzetet. Kis türelmet kérek, nem biztos, hogy sikerrel járok, de egy próbát 
megér. 
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4./ Lakbérek, és önkormányzati tulajdonú bérlemények bérleti díjának 
felülvizsgálata.  
 
Szabó Sándor: 
Jelenleg két olyan lakásunk van, amibe laknak. Az egyikben a háziorvos, a másikban az 
iskolánk nyugdíjas pedagógusa. A Doktor Úr bérleti díját nem, de a Komjáthi család 
bérleti díját 1 évvel ezelőtt emeltük.  
 
Fehér Melinda: 
A lakbérekhez most nem nyúlnék hozzá, nem hiszem, hogy ez akkora bevételt jelente, ami 
megoldaná az energia problémánkat, de a bérlemények közül a gyógyszertár, amire 
fűtenünk és világítanunk kell, már más kérdés. 
 
Szabó Sándor: 
Igen, a másik kérdésem a bérleményekre vonatkozna, jelen esetben a posta és a 
gyógyszertár helyiségei, amiben dönteni kellene. Jelenleg a gyógyszertár havi bérleti díja 
17.020 Forint havonta, ami tartalmazza a rezsiköltségeket is. A posta havi 32.000 forintot 
fizet, de ebben nincs rezsi, mivel azt ők fizetik. 
 
Bálint Andrea: 
A lakbérek emelését én sem támogatom, örüljünk, hogy van egy jó háziorvosunk. A 
gyógyszertár bérleti díját javaslom 30.000 forint/ hó-ban, a postáét 40.000 forint/ hó-ban 
meghatározni, de 2023 január 1.-től, mert erre a két hónapra nem érdemes a költségvetésen 
módosítani. 
Az biztos, hogy a rezsiköltségeket meg kell osztani a hivatal épületére meg kell osztani, 
mert nem fogjuk bírni átvállalni egy 400 m2 -es épület tekintetében.  
 
Szabó Sándor: 
Mivel, még nem látjuk tisztán az energiadíjakat, így arra gondoltunk, hogy a háziorvos, a 
fogorvos és a gyógyszertár rezsiköltségeit, tovább számlázzuk nekik, az általuk használt 
helyiségek négyzetméterarányában. Ez a villany, és a fűtés tekintetében mindenképpen 
szükséges. A vízdíj, és a szennyvízkezelés díja egyelőre még vállalható. 
 
Thomka Noémi: 
Támogatom a javaslatokat, ez még így is nagyon méltányos. Tudom, hogy fontos a 
gyógyszertár jelenléte, de ha nem bírjuk egyedül fizetni, akkor ezeket a költségeket meg 
kell osztani. A hivatal működése, nyitva tartása talán szabályozható, de mindegy, hogy az 
önkormányzat hivatalának dolgozói mikor vannak ténylegesen az irodákban, az épület 
egészét akkor is fűteni kell, az orvos a fogorvos, és a gyógyszertár rendelése, nyitva tartása 
miatt. 
 
Szabó Sándor: 
Amennyiben nincs más javaslat, úgy kérem szavazzanak. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

43/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Helyiség bérleti díj emelése. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2023. január 1.-től a gyógyszertár bérleti díját 30.000 forint/hó-ban, a Posta bérleti díját 
40.000 forint/hó-ban határozza meg. A képviselő testület felhatalmazza a polgármestert az 
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érintettek képviselőivel történő tárgyalásra, valamint az új díjat tartalmazó bérleti szerződés 
aláírására. 
 
Határidő: 2023. január 1. 
Felelős: Polgármester 
 

5./Az egészségügyi szolgáltatók rezsihozzájárulási mértékének meghatározása. 
 
Szabó Sándor: 
Ezt a témát akkor már ismertettem, és azért nem gázszámláról beszéltem, mert jelen 
helyzetben úgy néz ki, hogy nem marad más választásunk, mint, hogy átálljunk a gázról a 
fa tüzelésre. Szerencsére megvan a régi kémény és a kazánok is, bár évek óta nincsenek 
használva. A kémény alkalmas arra, hogy az új előírásoknak megfelelő bélelést követően 
használhassuk, kérdés, hogy a kazánok működnek-e, de már kerestünk szakembert a 
nyomáspróbákhoz. Igaz elsősorban egy új kazán beszerzése lenne a cél, de sajnos most 
nem lehet vásárolni, csak megrendelni, de a szállítási határidő több hónap. Erről bővebben 
majd az egyebek napirendi pontnál beszélünk. 
Addig hozzunk döntést a többfunkciós épületünk rezsi megosztásáról. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

44/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Többfunkciós önkormányzati épület rezsi megosztása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy az Önkormányzat többfunkciós épületének/Veres Pálné út 54/ fűtés, és elektromos áram 
számláit, minden hónapban százalékos arányban felosztva, tovább számlázza a háziorvos, a 
fogorvos, valamint a gyógyszertár által használt helyiségek négyzetméter arányában a 
háziorvos, a fogorvos, valamint a gyógyszertár részére. Amennyiben fával történik a 
továbbiakban a fűtés, úgy a tűzifa beszerzési ára lesz az irányadó költség. 
 
Határidő: 2022. november 1. 
Felelős: Polgármester 

 
6./Posta épület szigetelési munkálatainak jelenlegi állásáról szóló tájékoztatás. 
 

Szabó Sándor: 
Ez a téma is húzódik már tavasz  óta, és a rossz idő beállta előtt még sürgősen döntést kell 
hoznunk. A szigeteléshez szükséges anyagok nagyrésze már megvan, de még nincs ajánlat a 
festékre, párkányokra stb. Ez már maximum 200 ezer forintnyi összeg. A munkadíjra bruttó 1 
millió forint a legolcsóbb ajánlatunk. Erről már beszéltünk, de most dönteni kellene, hogy 
nekifogjunk, vagy engedjük el az idei kivitelezést számolva azzal, hogy a már leszállított 
anyagok nem biztos, hogy a téli időjárásban nem mennek tönkre. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

45/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Önkormányzati tulajdonú posta épület szigetelése. / 
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1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy Novák Lajos egyéni vállalkozó ajánlatát fogadja el, és egyben megrendeli az 
önkormányzati tulajdonú posta épületének szigetelési munkáinak elvégzését. 
Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 
kivitelezési szerződés aláírására a munkálatok haladéktalanul történő elvégzésének érdekében. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
 

7./Az idősek napi rendezvény konkrét feladatainak megbeszélése. 
Szabó Sándor: 
Az alap, hogy minden képviselő jelen van az eseményen. Már kiküldtük a meghívókat, és arra 
kértük a meghívottakat, hogy jelezzék igényüket, amennyiben kérik a helyszínre szállítást. A 
beérkező igényeket megpróbáljuk körzetekre osztani, és a én magam, meg a testület férfi 
tagjai, és persze az alpolgármesterek, behozzák az időseket.  
A terem berendezését előző nap pénteken a hivatali dolgozók megcsinálják, sőt meg is 
terítenek. A rendezvény során a kiszolgálásban mindenki vegyen részt, akár tálalni, akár 
mosogatni kell. 
A műsor még alakul, a fellépők már megvannak. a forgatókönyvet a pontos időbeosztásról, 
most készítjük. 
 

8./ Egyebek /köz meghallgatás dátuma, szociális keret felhasználásának jelenlegi 
állása, 70 év felettiek támogatási összeg meghatározása stb./ 

 
Szabó Sándor: 
Mint minden évben, most is szeretnénk az idősek napi rendezvényen a jelenlévőknek átadni a 
70 év felettiek évi egyszeri pénzbeli támogatási összegét. A rendeletünk alapján az összeg 
mértékét évente a testület határozza meg. Legutóbb 10.000 forint került megállapításra. Mivel 
a 70. életévüket betöltöttek száma évről évre emelkedik, így nem látok lehetőséget emelésre, 
javaslom ismét 10.000 forintban megállapítani a keretet. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

46/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ 70. életévüket betöltött Vanyarci lakosok 2022. évi támogatási összege. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával az 5/2021 
(VIII.5) számú rendeletének 5.§ (7) pontjában meghatározott támogatás mértékét 2022.évben 
10.000 forint/ fő-ben állapítja meg. 
 
Határidő: december 31. 
Felelős: Polgármester 
 
Szabó Sándor: 
Mielőbb meg kellene tartani a köz meghallgatást, ne halasszuk a karácsonyi időszakra. 
Javaslom a december 1. napot. Csütörtök 17 óra szerintem megfelel. 
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A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

47/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ 2022. évi köz meghallgatási időpont. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2022. december 1.-én csütörtökön 17 órai kezdéssel, köz meghallgatást tart. 
 
Határidő: december 1. 
Felelős: Polgármester 
 
Szabó Sándor: 
Még nyáron hirdettük meg a „Tiszta udvar, rendes ház” felhívásunkat. Összesen 4 család 
nevezett a címért, ezért, mivel első alkalommal került meghirdetésre, javaslom valamennyi 
jelentkező díjazását. A címmel járó tábla kihelyezésének jogosultsága mellett, minden érintett 
megérdemelne egy 10.000 forint összegű vásárlási utalványt, valamelyik kertészeti 
nagyárúházból. Javaslom a 40.000 forint jóváhagyását. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

48/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ „ Tiszta udvar, rendes ház” cím adományozása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy a „Tiszta udvar, rendes ház” felhívására benyújtott valamennyi pályázatot elismerésben 
részesíti, összesen 40.000 forint összértékben. A díjakat az október 23.-i ünnepség keretében 
adja át az érintetteknek. 
 
Határidő: október 21. 
Felelős: Polgármester 
 
Szabó Sándor: 
Megkaptuk az első gázszámlát az iskola épületére. 2.300.000 forintról szólt egy hónapra. 
Természetesen sikerült sztornóztatni, mivel az épületet 2022 márciusától egyáltalán nem 
használjuk, sőt a fűtési rendszerből még a vizet is leengedtük, így megszüntettük a 
gázszolgáltatást. Azonban ebből egyértelművé vált, hogy az Önkormányzat közel 600 m2-es 
épületének a gázszámláját nem fogjuk tudni megfizetni, még akkor sem, ha az orvos, 
fogorvos stb. hozzájárul. Még nem indítottuk el a fűtést, de ez hosszútávon tarthatatlan. Az 
egyetlen megoldás, hogy átállunk a hagyományos fűtési módra, azaz fával fűtünk. 
Szerencsére, régről még megvannak a kazánok, illetve a kémény. Sajnos időközben változtak 
az előírások, így a kéményt engedélyeztetni, és bélelni kell. Erre kértünk ajánlatokat, 
melyeket átnéztek, és a legolcsóbb ajánlati ár az ALLER GRUP Kft nyújtotta be, anyaggal 
engedélyeztetéssel, munkadíjjal együtt bruttó 1.406.906 ft. összeggel.  A munkára és az 
anyagra 20 év garanciát vállal, ami akkor is értékelendő, ha 20 év múlva talán se 
önkormányzat se a vállalkozás nem lesz meg. Amennyiben a meglévő kazánok üzemképesek 
akkor azzal kihúzzuk az idei telet, de ezek átvizsgálása, és nyomáspróbája is szükséges. Erre 
már találtunk szakembert, még nem kaptunk tőle ajánlatot, de előre bocsátotta, hogy egy új 
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kazán vásárlása lenne a megoldás. Igaz, hogy jelenleg 2 hónapos határidőre tudják vállani a 
megrendeléstől számítva egy új kazán szállítását. Jelenleg itt tartunk, de a kéményt már meg 
lehet csináltatni, hogy legalább egy ideig a régi kazánnal tudjunk fűteni. 
Amennyiben a kémény és a kazán összesen nem éri el a 3 millió forintot, úgy gyakorlatilag 1-
1,5 havi gázszámlából megvan az ára. Fát tudunk venni, és van is némi tartalékunk. Ugyanez 
a helyzet az óvodánál, de ott van működő kazán és kémény. 
   

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

49/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Az önkormányzati épület kéményének felújítása, bélelése, engedélyeztetése. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy a benyújtott ajánlatok közül az ALLER GROUP Kft (székhely: 3045 Bér, Táncsics út 
103 hrsz, adószám: 27753653-2-12) ajánlatát fogadja el. Felhatalmazza a polgármestert az 
önkormányzati épület kéményének felújítására, bélelésére engedélyeztetésére kötendő kiviteli 
szerződés aláírására. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 
Szabó Sándor: 
Három kérelem érkezett a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjra. Az 
egyik Fehér Barnabás Vanyarc Sziráki út 31. szám alatti lakostól, a másik kérelmező  Gubó 
Dorina Vanyarc Petőfi út 21, a harmadik pedig Matuch Nóra , Vanyarc Kossuth út 110. Eddig 
is támogattunk minden felsőoktatásban tanuló Vanyarci fiatalt, szerintem most sem kéne ezen 
változtatni.  
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

50/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy Fehér Barnabás Vanyar Sziráki út 31 szám alatti lakos részére havi 5.000 forint összegű 
önkormányzati ösztöndíjtámogatást állapít meg a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíj keretében. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

51/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy Gubó Dorina Vanyar Petőfi  út 21 szám alatti lakos részére havi 5.000 forint összegű 
önkormányzati ösztöndíjtámogatást állapít meg a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíj keretében. 
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Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

52/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy Matuch Nóra Vanyar Kossuth út 110.  szám alatti lakos részére havi 5.000 forint 
összegű önkormányzati ösztöndíjtámogatást állapít meg a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíj keretében. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 
Szabó Sándor: 
Az önkormányzat tulajdonában van egy működésképtelen használaton kívüli 
segédmotorkerékpár, amit szeretne megvásárolni Kalmárné Fekete Anna alpolgármester. 
Mivel évek óta a garázsban rozsdásodik, így javaslom az értékesítést. A robogó vételárát 
60.000 forintban javaslom megállapítani. Van még egy használaton kívüli fűnyírónk, amire 
azt mondták, hogy javíthatatlan, erre is van egy vételi szándék. A vételárat 25.000 forintban 
javaslom megállapítani. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

53/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Robogó, és fűnyíró értékesítés. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy az önkormányzat tulajdonában lévő, használaton kívüli, működésképtelen robogót, 
illetve fűnyírót értékesíti Kalmárné Fekete Anna részére, összesen 85.000 forint vételárért. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 
Szabó Sándor: 
Tudom, hogy már mindenki fáradt, de szeretném, ha visszatérnénk a képviselői, illetve az 
alpolgármesteri tiszteletdíj megállapításához. 2019.-ben, a testület megalakulása után a 
képviselők arról nyilatkoztak, hogy nem kívánnak tiszteletdíjat felvenni, ezzel is elősegítve 
annak lehetőségét, hogy településünkön újra iskola létesüljön, tehát támogatni szerették volna 
a Waldorf iskola létrejöttét. Sajnos ez már a második olyan év, hogy nem kapta meg az erre 
létrejött alapítvány a működési engedélyt, és a jelenlegi energia árak miatt talán akkor sem 
tudták volna fenntartani az iskolát, ha engedélyük van. Ez egy nemes cél volt, de sok minden 
megváltozott körülöttünk. Semmi akadálya nincs annak, hogy a megállapított, és felvett 
tiszteletdíját valamennyi képviselő felajánlja egy általa támogatott célra, de szerintem ez 
legyen egyéni döntés.  
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Thomka Noémi: 
Nekem is ez a véleményem, és köszönöm, hogy egy emberként állt a testület a Waldorf 
kezdeményezés mellé, de ez így félreérthető, és nem egyértelmű, hogy a képviselők saját 
döntésük alapján támogatják az iskola létrejöttét. Tisztább a helyzet, ha mindenki felveszi a 
tiszteletdíját, majd egyénleg eldönti, hogy mit tesz vele. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

54/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Képviselői tiszteletdíj megállapítása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2022. november 1.-től havi 15.000 forint összegű tiszteletdíjat állapít meg a képviselő 
testület tagjai részére. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 
Szabó Sándor: 
Az időközi választást követően, úgy döntöttünk, hogy a testület tagjainak sorából két 
alpolgármester választunk. Az alpolgármesterek titkos szavazáson megválasztásra kerültek, 
de tiszteletdíjuk megállapítására nem került sor. 
A törvény alapján a megállapítható maximum, a társadalmi megbízatású polgármester 
tiszteletdíjának 90%-a, azaz 292.500 forint, és a költségtérítésük ennek 15%-a, azaz 43.875 
forint. 
 
Kalmárné Fekete Anna: 
A magam részéről, eddig is úgy láttam el az alpolgármesteri feladatokat, akkor, mikor még 
külsős alpolgármester voltam, hogy nem vettem fel ezért semmiféle juttatást. A költségtérítést 
valahol jogosnak érzem, hiszen sokat közlekedünk saját kocsival, de a tiszteletdíjat nem 
tartom indokoltnak. 
 
Bálint Andrea: 
A magam részéről felvállalom, hogy semmi sincs ingyen. Amikor én a település ügyeiben 
járok el alpolgármesterként, akkor a megélhetésemet biztosító vállalkozásom ügyeinek 
intézésére mást kell felkérnem, és ez nekem is pénzbe kerül. Legalább bruttó 100.000 forint 
az, amit reálisnak tartok ezért a munkáért. 
 
Szabó Sándor: 
Nem gondolom, hogy ebben a testület tagjainak kellene szavazással dönteni. Mindkét 
alpolgármesternek joga van eldönteni, hogy az adható tiszteletdíjukból, mennyit kívánnak 
felvenni, illetve mennyiről kívánnak lemondani. Szerintem szavazzunk arról, hogy a testület 
megállapítja a tiszteletdíj, illetve a költségtérítés összegét, majd az alpolgármesterek 
nyilatkozzanak arról, hogy ebből az összegből mennyire tartanak igényt. Döntsenek aszerint, 
hogy ez a vállalás, mennyi terhet ró rájuk, ki-ki lehetősége szerint. 
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A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

55/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármesteri tiszteletdíj megállapítása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2022. november 1.-től Kalmárné Fekete Anna alpolgármester tiszteletdíját havi 292. 500 
forint összegben állapítja meg. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 

A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

56/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármesteri költségtérítés megállapítása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2022. november 1.-től Kalmárné Fekete Anna alpolgármester költségtérítését havi 
43.875. forint összegben állapítja meg. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 
Kalmárné Fekete Anna: 
Köszönöm, de az előzőekben elmondottak szerint, nyilatkozom, hogy nem tartok igényt 
tiszteletdíjra, erről az ülés bezárása után írásban is lemondok. 
 

A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

57/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármesteri tiszteletdíj megállapítása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2022. november 1.-től Bálint Andrea alpolgármester tiszteletdíját havi 292. 500 forint 
összegben állapítja meg. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 

A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

58/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Alpolgármesteri költségtérítés megállapítása. / 
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1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2022. november 1.-től Bálint Andrea alpolgármester költségtérítését havi 43.875. forint 
összegben állapítja meg. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 
Bálint Andrea: 
Köszönöm, de az előzőekben elmondottak szerint ekkora összegű tiszteletdíjra nem tartok 
igényt, erről az ülést követően írásban is lemondok. Úgy gondolom azonban, hogy havi 
59.000 forint összegű tiszteletdíj megállapítása, legalább részben fedezheti a saját munkámnál 
kiesett idő kompenzálását, ezért a lemondásom összege 233.500 forint lesz. Teszem ezt azért, 
mert ennek az összegnek az elfogadása ró legkevesebb járulék terhet az önkormányzatra. 
 
Szabó Sándor: 
Örülök, hogy ezen a döntésen túl jutottunk, és így a képviselők, és az alpolgármesterek is 
egyénileg dönthetik el, mire kívánják fordítani tiszteletdíjuk összegét. 
Mielőtt az ülést bezárnám, lenne még egy feladatunk. A szociális rendeletünkben 
meghatározott néhány rászorultsági jövedelemhatár, a novemberi nyugdíjemelések alapján túl 
alacsonyan van meghatározva, így sokan kiesnének a különböző ellátásokból. A 
rendeletmódosító tervezet, önök előtt van, az abban foglaltakat előzőleg már egyeztettük, így 
javaslom elfogadását. 
 

Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete 5 igen szavazattal megalkotta a 
6/2022.(X.12.) számú rendeletét az 5/2021. (VIII.5.) számú, a települési támogatásokról, 

és más szociális ellátásokról szóló rendeletének módosításáról. 
 

( a rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
Thomka Noémi: 
Volna még egy feladat. 2021. május 26.-án döntést hoztunk arról, hogy az óvodánkba felvett 
gyermekek száma megköveteli, a csoportbontást, így 2021-es nevelési évkezdésétől, azaz 
szeptembertől az óvoda 2 csoporttal működik. Sajnos akkor ennek megfelelően nem 
módosítottuk az alapító okiratunkat, aminek szükségességéről most sem vagyok 
meggyőződve, de a kincstár azt kéri, hogy tegyük meg. Az alapító okiratunk 14. pontjában 
akkor most feltüntettük a felvehető maximális gyereklétszámot 50 főben, valamint 
aktualizáltuk a kormányzati funkciók szerinti besorolás mutatószámát.  
 

A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 

59/2022.( X. 12.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Vanyarci Napsugár Óvoda alapító okiratának jóváhagyása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy az előterjesztésnek megfelelő formában, változatlan tartalommal jóváhagyja a Vanyarci 
Napsugár Óvoda alapító okiratát. 
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Határidő: azonnal. 
Felelős: Polgármester 
 
 
Mivel több napirendi pont nincs, így a polgármester megköszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta. 

Kmf. 
 

------------------------   -------------------------- 
Szabó Sándor            Várnai Ildikó 

polgármester           jegyző 
 
 

----------------------------------------------------- 
Thomka Noémi 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 


